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Zowel Jo Libeer als Hans Maertens pleit voor een betere
afstemming van het onderwijs op het West-Vlaamse be-
drijfsleven. “We stellen vast dat bedrijven nog altijd heel
moeilijk ingenieurs terug naar hier krijgen, terwijl ze wel
topproducten op de markt brengen.”

Voka West-Vlaanderen blijft ervoor pleiten om
meer middelen voor onderzoek naar onze pro-
vincie te halen. “Onze industriële bedrijven
houden stand op de internationale markt door-
dat ze voor liggen op de rest”, aldus Hans Maer-
tens. “”We maken de beste weefgetrouwen en
machines van de wereld, qua voeding zijn we
superieur wat betreft prijs/kwaliteit. Dat komt
omdat onze bedrijven heel erg bezig zijn met
onderzoek en ontwikkeling. Je zou eens moeten
optellen hoeveel mensen er in de R&D-afdelin-
gen werken... Onze bedrijven moeten echter
ook naar buiten durven te gaan, naar andere
bedrijven, scholen en universiteiten.”

Vandaar het belang van hogescholen en
een universiteit in West-Vlaanderen?
Hans Maertens: “Onderzoek en onderwijs zijn
aan elkaar gekoppeld, dus is het belangrijk dat
gespecialiseerde instellingen in de nabijheid
gevestigd zijn. Vooral universiteiten moeten die
markt zien, want hier gebeurt het. Daarover is
er goed nieuws, want Sirris kondigde aan dat er
een centrum voor mechatronica komt in West-
Vlaanderen. De combinatie opleiding en onder-
zoek/ontwikkeling is heel belangrijk. Maar dan
moet het landschap wat betreft hoger onderwijs
serieus herdacht worden. Dat betekent niet dat
wij opleidingen vragen als master in taal en
letteren. Wij hoeven niet onze eigen universiteit
te hebben zoals in Limburg. Dat is niet ratio-
neel en ook niet betaalbaar meer. We vragen
gewoon dat er onderwijs en onderzoek naar hier
komt dat industriegerelateerd is.”

Is de kentering al niet ingezet?
Hans Maertens: “Ik denk dat Jean de Bethune

met TUA (Technische Universitaire Alliantie, red.)
een goed plan heeft ontwikkeld. Voka wil mee-
werken aan dit gericht plan.”
Jo Libeer: “Je zult natuurlijk aanlopen tegen de
realiteit van de arbeidsmarkt: de schaarste van
mensen. Het is niet omdat je hier industriege-
bonden onderzoek gaat doen, dat de mobiliteit
van mensen die hier opgeleid zijn zal verminde-
ren. Als ze goed zijn, zullen ze willen weggaan.
En dat ligt niet aan de kwaliteit van de onderne-
mingen. West-Vlaanderen heeft grote troeven
om mensen die hier werken ook hier te laten
wonen en dat moet beter uitgespeeld worden.”

Zijn wij in de ogen van veel mensen nog
altijd een plattelandsprovincie?
Jo Libeer: “Nee. West-Vlaming is zelfs een geu-
zennaam geworden. Het zijn harde werkers,
niet geheel domme, niet geheel onsuccesvolle
mensen. Om het voorzichtig uit te drukken.”
Hans Maertens: “We hebben de naam harde
werkers te zijn. Ik denk dat we dat beeld een
beetje moeten omvormen tot slimme denkers.
Het is belangrijk om ons imago te veranderen.
Ik stel me trouwens ook vragen bij onze profile-
ring door ons taalgebruik. We vinden dat tof en
sympathiek. Zelf vind ik Willem Vermandere
en Het Zesde Metaal ook tof, het is een deel
van onze cultuur. Maar ik vraag me af of we er
in de rest van Vlaanderen wel mee scoren.”
Jo Libeer: “Het West-Vlaams draagt bij tot clan-
gevoel. Maar of je daardoor een kilo meer diep-
vriesgroenten meer gaat verkopen in de we-
reld… Ik denk het niet. Wat ook in het nadeel
van deze provincie speelt, is het gebrek aan één
grote stad. Oost-Vlaanderen, dat is Gent, hé. De
rest is voor de fietsers. Antwerpen idem dito.
We moeten daarover eens nadenken.”

Kan je enkel door één stad uit te spelen
West-Vlamingen terug naar hier halen?

Jo Libeer: “Die kentering is al ingezet. Ik ken
verschillende West-Vlamingen die in Brussel
wonen en werken, maar die ervoor opteren om
naar hier terug te keren. Het is hier mooi, hé,
en er zijn hier weinig tot geen problemen wat
betreft mobiliteit. West-Vlaanderen heeft boven-
dien goede scholen, wat super is.”
Hans Maertens: “Die trend om terug te keren
wordt bevestigd door onder meer de Ieperse
burgemeester Jan Durnez. Veel heeft te maken
met kinderopvang, onderwijs, een groene omge-
ving... Want ondanks het feit dat we veel indu-
strie hebben, is er hier toch veel groen. Ben je
voorbij Ieper, dan ben je in de polders. Het
zuiden van Kortrijk, links en rechts van de
haven van Zeebrugge: een mooie groene omge-
ving.”

Het is opvallend dat jullie het eens zijn
over heel wat zaken en elkaar ook goed
kennen. Dan moet het wellicht niet moei-
lijk zijn om elkaar te typeren?
Jo Libeer: “Zal ik beginnen? Hans Maertens is
niet de kloon van Jo Libeer en dat is de beste
beslissing die ze hier genomen hebben. Doordat
ze iemand met een andere persoonlijkheid
hebben genomen, iemand met een andere ma-
nier van aanpakken en denken is de organisatie
sterker dan toen ik hier was.”

Sterker? Dat is een mooi compliment.
Jo Libeer: “Maar het is de waarheid. De kopie is
nooit zo goed als het origineel. Plus: in het
tijdsgewricht waar we de voorbije vijf jaar door
moesten, zou ik met mijn persoonlijkheid niet
zo veel diepgang hebben gestoken. Daar ben ik
nuchter in. Het zou misschien niet slecht ge-
weest zijn, maar het zou niet zo gestructureerd
en diepgeworteld zijn. Absoluut.”

En wat voor man is Jo Libeer?
Hans Maertens: “Jo heeft altijd opvallend visie,
vernieuwende ideeën. Hij is communicatief ook
heel sterk. Vandaag de dag heeft men het vaak
over disruptief leiderschap. Disruptie betekent
breuken creëren, vernieuwing nastreven. Ik
denk dat Jo er op bijna alle vergaderingen in
slaagt om iedereen rond de tafel een kortstondi-
ge aha-erlebnis of shit-erlebnis te beleven. Dat
je zegt van : ‘verdomme, wat haalt hij hier nu
aan’. De linken die hij legt, zijn ideeën... Om
het in voetbaltermen te zeggen: als iedereen op
de linkerflank speelt, zal hij een laterale pass
naar rechts geven. Iets wat niemand op dat
moment verwacht.”
Jo Libeer: “En nu komt de vraag: wat zijn jullie
fouten? Niet? Daar kan ik gepast op antwoor-
den: ‘Ils ont les défauts de leurs qualités‘. Jean
Van Marcke (voormalig topbedrijfsleider, red.) zei
dat altijd. Ze hebben de fouten van hun kwali-
teiten.”
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“Ik heb twee dromen”, aldus

Jo Libeer. “KV Kortrijk wordt

kampioen van België, terwijl

Club Brugge de Belgische

beker wint. Dat lijkt me het

ideale scenario. En wat het

basketbal en volleybal op het

hoogste niveau betreft, kun-

nen we rekenen op BC Oost-

ende en Knack Roeselare.

We zitten dus wel goed in

West-Vlaanderen.”

“Als koersliefhebber zou ik

het liefst hebben dat een

West-Vlaming de Ronde van

Vlaanderen en Parijs-Roubaix

wint. Dus: als ik mag dromen,

dan zeg ik dat Jelle Wallays

dit jaar de Ronde van Vlaan-

deren wint. En voor Parijs-

Roubaix ga ik voluit voor

Guillaume Van Keirsbulck.”

Jo Libeer: “En Gent-Wevel-

gem? Als Wevelgemnaar wil

ik dat wel eens weten. Saint-

Vélo is voor mij belangrijk.”

“Dan ga ik voor Jonas Ric-

kaert, een jonge coureur uit

Waregem”, besluit Hans

Maertens. (AXV)

Dromen over koers, voetbal,
volleybal en basketbal

Hans Maertens. (Foto JVGK)

Over het Vlaamse en West-

Vlaamse bedrijfsleven heb-

ben Jo Libeer en Hans Maer-

tens een duidelijke mening.

Maar ook over sport kunnen

ze een woordje meepraten.
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